
گروه اقتصاد: رئیس اتاق کرمان گفت: 
»در آخرین پایش انجام شده توسط مرکز 
اتاق  اقتصادی  پژوهش های  و  مطالعات 
درخصوص فضای کسب وکار، استان کرمان 
در پاییز 1402 به طور مشترک با استان 
جایگاه  به   5.68 امتیاز  کسب  با  گلستان 

چهارم ارتقا یافت«.
  سیدمهدی طبیب زاده افزود: »همچنین 
شورای گفت وگوی استان در سال گذشته 
و نیمۀ نخست سال جاری، رتبۀ اول را در 
سطح کشور به خود اختصاص داده که همۀ 
دولت،  همدلی  و  همکاری  با  رتبه ها  این 
بخش خصوصی، دستگاه قضا و نمایندگان 
جای  که  افتاده  اتفاق  استان  در  مجلس 

تقدیر دارد«.
کرمان،  اتاق  عمومی  روابط  گزارش  به 
شورای  نشست  پنجمین  و  نود  در  وی 
خصوصی  بخش  و  دولت  گفت وگوی 
بررسی مشکلات  با موضوع  استان کرمان 
صادراتی  عوارض  ویژه  به  صادرکنندگان 
گمرکی،  اظهارنامه  و  معدنی  محصولات 
ما  همۀ  که  شرایطی  »در  کرد:  اظهار 
این  بهبود  و  کسب وکار  موانع  رفع  برای 
مصوبات  برخی  اما  می کنیم،  تلاش  فضا 
شده  باعث  غیرکارشناسی  تصمیمات  و 
اقتصادی  فعالان  برای  بسیاری  مشکلات 
ایجاد شود که  به ویژه در بخش صادرات 
می توان به عوارض صادراتی در نظر گرفته 

شده برای مواد و محصولات معدنی و در 
از ارزش  نظر گرفتن ارزش گمرکی بیش 
واقعی محصول برای برخی محصولات مهم 

استان مانند پسته اشاره کرد«.
با  رابطه  »در  داد:  ادامه  طبیب زاده 
فهرست مواد و محصولات معدنی فلزی و 
برای آن ها عوارض صادراتی  غیرفلزی که 
شده،  گرفته  نظر  در  نشده ای  کارشناسی 
بی توجهی در ارائۀ لیست، تنظیم و تقریر 
با مصوبۀ  امیدواریم  که  گرفته  آن صورت 
به صورت  را  مسئله  این  بتوان  شورا  این 

جدی پیگیری کرد«.
وی گفت: »همچنین در رابطه با ارزش 
گمرکی در نظر گرفته شده برای صادرات 
برخی محصولات مانند پسته، ارزشی بیش 
می شود  ثبت  محصول  واقعی  ارزش  از 
بازارهای  در  پسته  کیلوگرم  هر  قیمت  و 
جهانی 7 دلار به فروش می رسد در ارزش 
گمرکی 9.5 دلار به ثبت می رسد که این 
موضوع به صادرات و اقتصاد کشور آسیب 
کرمان  اتاق  رئیس  می کند«.  وارد  جدی 
تاکید کرد: »صادرکنندگان استان کرمان 
نسبت به ایفای تعهدات ارزی خود پایبند 
هستند و در آمار ارائه شده توسط سازمان 
ارز  برگشت  میزان  ایران،  تجارت  توسعه 
خوبی  عملکرد  استان  صادرات  از  حاصل 

داشته است«. 
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استاندار کرمان:
پهنه های معدنی بلوکه شده 

تعیین تکلیف می شود
شورای  نشست  در  کرمان  استاندار  اقتصاد:  گروه 
انرژی  سازمان  با  »تفاهم نامه ای  گفت:  استان  معادن 
این  اختیار  تا محدوده هایی که در  اتمی منعقد شده 

سازمان قرار دارد، تعیین تکلیف شوند«.
همکاری  با  »شرکتی  افزود:  فداکار  مهدی  محمد 
است  شده  تشکیل  کرمان  معدنی  بزرگ  شرکت های 
تا اکتشاف پهنه های معدنی در استان کرمان را انجام 
بیان  همچنین  وی  کرمان،  ایرنا  گزارش  به  دهد«. 
کرد: »پروژه های محرومیت زدایی در استان کرمان با 
همکاری قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( به ارزش 100 
همت انجام و در قبال بخشی از تامین مالی این طرح ها 

12 محدودۀ معدنی به این قرارگاه واگذار می شود«.
این  تاکید کرد: »عایدات و منافع  استاندار کرمان 
معادن به داخل استان وارد می شود و طرح های معدنی 
بدون متقاضی می ماند طبق  مزایده  بار  از 2  بعد  که 
قانون واگذار می شود که این واگذاری شخصی نیست و 

همۀ مردم استان از آن استفاده می کنند«. 

پیرغلام حسینی کرمان 
درگذشت

شورای  مسئول  کامیابی«  »ایرج  جامعه:  گروه 
هیات های مذهبی استان کرمان و پیرغلام امام حسین 
)ع( دعوت حق را لبیک گفت. مرحوم کامیابی افتخار 
تکیه میدان قلعه کرمان  از 60 سال خدمت در  بیش 
استان  و همچنین ریاست شورای هیات های مذهبی 
را در کارنامۀ زندگی خود دارد. گفته می شود مرحوم 
علت  به  سالگی   86 سن  در  شب  یکشنبه  کامیابی 
بیماری جان به جان آفرین تسلیم کرد. به گزارش ایرنا 
کرمان، عصر امروز 23 بهمن ماه بعد از نماز مغرب و 
عشا در تکیه میدان قلعه بر پیکر مرحوم کامیابی نماز 
اقامه و بعد از قرائت زیارت عاشورا، فردا صبح از میدان 
می شود.  تشییع  صاحب الزمان  مسجد  طرف  به  قلعه 
وی مسئول ورزش باستانی شهرستان کرمان، مسئول 
اتحادیه حمل و نقل و اتوبوس و جرثقیل در شهرستان 
کرمان، عضو هیات مدیره اتاق اصناف و مسئول تکیه 

میدان قلعه واقع در خیابان امام خمینی )ره( بود. 

دادستان کرمان مطرح کرد؛
انتقاد از عدم راه اندازی 

کمپ کبوترخان
مرکز  انقلاب  و  عمومی  دادستان  جامعه:  گروه 
راه اندازی  شدن  طولانی  از  انتقاد  با  کرمان  استان 
هنوز  »متأسفانه  گفت:  رفسنجان،  کبوترخان  کمپ 
در جلسات از موانع و اختلاف عقاید صحبت می شود 
برای رفع  امر نشان می دهد هنوز عزم جدی  این  که 
مشکلات این مرکز نیست«. مهدی بخشی در نشست 
مدیرکل  شهر،  شورای  رئیس  شهردار،  با  مشترک 
بهزیستی، نماینده فرماندهی انتظامی و سایر مسئولین 
استان،  در  ماده 16  رفع مشکلات کمپ  در خصوص 
اظهار کرد: »بر اساس قیمت تمام شده، یارانۀ خدمات به 
مسئول کمپ ماده 16 کرمان اختصاص داده نمی شود و 
با حجم زیادی از وظایف و افزایش جامعۀ هدف، میزان 
ناچیز است و عملًا  از منابع مالی و مادی  بهره مندی 
تناسبی بین شرح وظایف و منابع مالی و نیروی انسانی 
این مجموعه وجود ندارد و با بدهی 13 میلیاردی ادامۀ 

فعالیت برای این کمپ امکان پذیر نیست«. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل دادگستری استان 
برای  مکانی  تعیین  ضرورت  به  اشاره  با  وی  کرمان، 
ترک اعتیاد و کنترل رفتارهای معتادین متجاهر جهت 
جلوگیری از آسیب های اجتماعی افزود: »در راستای 
مبارزه با مواد مخدر دستگاه های مختلفی باید پای کار 

بیایند و متهم کردن یکدیگر چاره ساز نیست«.
جلسات  این  اینکه  بر  تاکید  با  کرمان  دادستان 
از  کدام  »هر  گفت:  باشد،  داشته  موثر  خروجی  باید 
اعضای جلسه اعم از شهرداری، استانداری، بهزیستی 
دارند  که  وظایفی  اساس  بر  باید  مسئولین  سایر  و 
اقدامات مثبت خود را در جلسۀ آتی گزارش کنند در 
قرار  تعقیب  به عنوان ترک فعل تحت  این صورت  غیر 
از  اعم  مخدر  مواد  موضوع  بخشی  گرفت«.  خواهند 
را یک معضل جدی و  اعتیاد  و  قاچاق، خرده فروشی 
عاملی مخرب برای چهرۀ شهر دانست و افزود: »لازم 
است در شهرستان ها نیز اقدامات لازم جهت تأسیس و 
شروع به کار کمپ ماده 16 صورت پذیرد تا معتادین 

به مرکز استان منتقل نشوند«. 

رئیس کمیسیون بودجه شورای شهر 
اعلام کرد؛

تصویب بودجۀ ۷ هزار 
میلیاردی شهرداری کرمان 

گروه جامعه: رئیس کمیسیون بودجه، منابع پایدار و 
سرمایه گذاری شورای شهر کرمان رقم بودجۀ شهرداری 
در سال آینده را 78 هزار و 311 میلیارد و 300 میلیون 

ریال ذکر کرد.
 80 افزایش  با  بودجه  »این  گفت:  چناریان  حسین 
به  رویکرد خدمت گزاری  با  امسال،  به  نسبت  درصدی 
مردم، در شورای شهر تصویب شده است و جزییات آن 
به زودی اطلاع رسانی می شود«. به گزارش کرنا، وی در 
با  بهمن ماه   30 دوشنبه  روز  در  شورا  عمومی  نشست 
اشاره به تصویب لوایح عوارضی و بهای خدمات مربوط به 
سال 1403 افزود: »لازم است از مبادی مربوط این لوایح 
ابلاغ و در این خصوص به مردم اطلاع رسانی شود«. وی 
از تصویب کلیات بودجه سال 1403 شهرداری کرمان 
خبر داد و گفت: »کلیات آن مطرح شده و برای جزییات 

آن، اطلاع رسانی لازم انجام خواهد شد«. 

مدیرکل ثبت اسناد استان مطرح کرد؛
کرمان در زمینۀ حدنگاری 
اراضی زراعی عقب است

استان  املاک  و  اسناد  ثبت  مدیرکل  جامعه:  گروه 
کرمان گفت: »در اسناد مالکیت حدنگار، کاربری املاک 
و اراضی قید و در سامانۀ جامع املاک ثبت می شود و 
پس از صدور سند، امکان سوءاستفاده و تغییر کاربری 

غیرمجاز اراضی سلب می شود«.
بررسی  مشترک  نشست  در  هاشمی  سیدمهدی 
افزود:  استان  کشاورزی  اراضی  اسناد  صدور  وضعیت 
در  سنواتی  عقب ماندگی  کرمان  استان  در  »متاسفانه 
زمینۀ حدنگاری اراضی زراعی وجود دارد که با توجه به 
فرادستگاهی بودن حدنگاری، جبران این نقیصه نیازمند 

همکاری همۀ دستگاه های ذی ربط است«.
وی خاطرنشان کرد: »از کل 750 هزار هکتار سطح 
استفادۀ  مورد  حاضر  حال  در  که  کرمان  استان  سبز 
هکتار  هزار   200 به  قریب  می گیرد،  قرار  کشاورزان 
افراد تصرف شده است و  اراضی ملی است که توسط 
باید از محدودۀ کل اراضی کشاورزی کسر شود و پس 
از جمع بندی دستگاه ها و کسر میزان دقیق این اراضی، 
کشوری  میانگین  به  کشاورزی  اراضی  حدنگاری  آمار 

نزدیک می شود«.
به گزارش روابط عمومی اداره کل ثبت اسناد و املاک 
استان کرمان، هاشمی در ادامه بیان کرد: »حد نصاب های 
اراضی  از خرد شدن  جلوگیری  قانون  ماده 2  در  مقرر 
کشاورزی، مربوط به تفکیک و افراز املاک سنددار است 
و از لحاظ قانون، محدودیتی برای صدور اسناد مالکیت 
اولیه وجود ندارد«. وی ادامه داد: »صدور اسناد مالکیت 
جلوگیری  و  اراضی  یکپارچگی  حفظ  موجب  حدنگار 
چراکه  می شود  کشاورزی  اراضی  خردشدن  بیشتر  از 
سند  در  کاربری  شدن  قید  حدنگار  مالکیت  اسناد  در 
عامل موثری برای جرم تغییر کاربری غیرمجاز به شمار 
می آید«. هاشمی یادآور شد: »با توجه به تحقق 7/99 
سال جاری،  ابتدای  از  ملی  اراضی  حدنگاری  درصدی 
کار  دستور  در  کشاورزی  اراضی  مالکیت  اسناد  صدور 
همکاری  صورت  در  داریم  آمادگی  و  است  گرفته  قرار 
دستگاه های متولی امر، تا پایان سال 1403 حدنگاری 

اراضی کشاورزی استان کرمان را به پایان برسانیم«. 

قیمت بلیت قطار در نوروز 
افزایش نمی یابد

گفت:  راه آهن  شرکت  سخنگوی  اقتصاد:  گروه 
»نحوۀ  فروش بلیت قطار های نوروزی همانند اسفندماه 
اینترنتی است به طوری که در 4 ساعت ابتدایی فروش 
کاملا اینترنتی و بعد از آن به صورت اینترنتی و حضوری 
خواهد بود«. جلال مختاری تاکید کرد: »قیمت بلیت 

قطار های نوروزی تغییر و یا  افزایشی نخواهد داشت«.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، وی در ادامه بیان 
کرد: »با توجه به مشکلاتی که پیش از این در خصوص 
عدم چک کردن مشخصات مسافران با بلیت در قطار 
در  ماموران  و  کاربران  تمامی  امروز  از  بود  ایجاد شده 
ایستگاه های راه آهن موظف هستند که تمامی اطلاعات 
و مشخصات مسافران را با بلیت چک کنند«. مدیرکل 
و  قوانین  »طبق  گفت:  راه آهن  شرکت  عمومی  روابط 
مقررات، همۀ مسافران قطار باید برای سوار شدن دارای 

بلیت مطابق با نام و نام خانوادگی خود باشند.

خبر خبر

رتبۀ فضای کسب وکار استان به چهارم ارتقا یافت
رئیس اتاق کرمان: 

گروه جامعه: مدیرکل موزه های وزارت 
دست  روی  پاکی  آب  میراث فرهنگی 
پروژۀ  تکمیل  چشم انتظار  که  کسانی 
هستند  جیرفت  منطقه ای  موزه  ساخت 
ریخت و گفت: »با منابع مالی که داریم 
افق روشنی برای تکمیل موزه منطقه ای 

جیرفت وجود ندارد«.
فعالان  صنعتگران،  از  میرزایی  هادی 
به تکمیل  تا  اقتصادی و خیّران خواست 

این موزه کمک کنند.
از  جیرفت  منطقه ای  موزه  ساخت   
سال 86 آغاز شده و با گذشت حدود 14 

سال هنوز نیمه تمام مانده است.
وزارت  موزه های  مدیرکل 
برگزاری  جریان  در  که  میراث فرهنگی 
غرفۀ  به  تهران  گردشگری  نمایشگاه 
انتقادات  به  پاسخ  در  بود،  آمده  کرمان 
کاوش های  سرپرست  ـ  سیدسجادی 
جیرفت  فعلی  موزۀ  دربارۀ  کنارصندل 
فعلا  دولتی  اعتبارات  با  که  کرد  اعلام 
نمی توان پروژۀ موزۀ منطقه ای را تکمیل 

کرد.
کل  جاری  سال  »در  گفت:  وی 
درصد   10 کشور  در  عمرانی  تخصیص 
 10 پروژه  این  اهمیت  به دلیل  ولی  بوده 
میلیارد تومان در فاز اول تخصیص نقدی 
تکمیل  عدد  این  که  به محضی  و  دادیم 
شود 10 میلیارد تومان بعدی را تخصیص 
اعتبارات قطره چکانی در  این  می دهیم«. 
جیرفت  منطقه ای  موزه  پروژۀ  به  حالی 
تزریق می شود که برای اتمام آن به منابع 

مالی بسیار بیش تری نیاز است. 
فردای کرمان،  خبرنگار  گزارش  به 
میراث فرهنگی  وزارت  موزه های  مدیرکل 
بخش  و  صنایع  از  کمک  درخواست  با 
پروژه  این  تکمیل  برای  استان  خصوصی 
نباید  کرمان  »صنایع  کردک  اظهار 
فراموش کنند که زیست و هویت شان در 

گرو این تمدن است«.
وی افزود: »معرفی این تمدن می تواند 
استان  اقتصاد  در  موثری  بسیار  نقش 
کرمان و ارتقای سرمایه های اجتماعی ما 

داشته باشد«.
بخش  همکاری  بر  تاکید  با  وی 

مسنجم  برنامه ای  تدوین  و  خصوصی 
جیرفت  منطقه ای  موزه  تکمیل  برای 
بهره برداری  در  ما  »اقدامات  کرد:  اظهار 
نگه  فعال  و  زنده  و  موزه ها  از  بهینه 
آن  کیفی  ارتقای  و  موزه ها  داشتن 
موضوعی جدی است که باید در اولویت 

اقدامات باشد«.
و  »تکمیل  کرد:  اضافه  میرزایی 
در  موزه ها  توسعۀ  در  عمرانی  اقدامات 

اولویت دوم خواهد بود«. 
فردای کرمان،  خبرنگار  گزارش  به 
در  کرمان  غرفۀ  در  که  نشست  این  در 
شد،  برگزار  تهران  گردشگری  نمایشگاه 
سرپرست  ـ  سیدسجادی  سیدمنصور 
کنارصندل  باستان شناسی  کاوش های 
وضعیت  دربارۀ  توضیحاتی  نیز  جیرفت 

فعلی موزه جیرفت داد.
همۀ  با  جیرفت  موزۀ  »به  گفت:  وی 
خوبی ها و همکاران نازنینی که دارد و در 
این دو ماه خیلی هم به ما کمک کردند 
آن ها  از  یکی  که  دارد  وجود  انتقاداتی 
موزه  در  که  است  نوشته هایی  به  مربوط 
استان  برای معرفی شهرستان جیرفت و 

کرمان و اشیاء آن نصب شده است«.
این  وارد  وقتی  »بیننده  افزود:  وی 
مواجه  متن عجیب  با یک  موزه می شود 
استان  که  شده  نوشته  آن  در  که  است 
دیگر  کشورهای  با  شرق  از  کرمان 
همسایه است. این، بدآموزی به ویژه برای 

دانش آموزان دارد«.
در  نوشته ها  این  که  این  بیان  با  وی 
مرتبه  چندین  موزه  مختلف  بخش های 
این  که  کرد  تاکید  است،  شده  تکرار 

متن ها باید اصلاح شود.
سیدسجادی سپس گفت: »بنده تصور 
فرهنگی  مواد  غنای  به  توجه  با  می کنم 
موجود در جیرفت نیاز به موزه ای بسیار 

بزرگ و گسترده و آموزنده داریم«.
نباید  موزه  این  »در  داد:  توضیح  وی 
تنها به نمایش اشیا اکتفا کنیم بلکه باید 
تابلوهای گویایی از زندگی مردمان، روند 
ساخت  این اشیا و چگونگی استفاده از آن 
برای  تنها  موزه  چون  کنیم  بیان  هم  را 
بلکه  نیست  ظاهری  بردن  لذت  و  دیدن 

باید جنبۀ آموزشی هم داشته باشد«.
وی با یادآوری این که بازدیدکنندگان 
فرزندان  و  جوانان  خصوص  به  موزه ها 
ضمن بازدید از این موزه ها باید به هویت 
خود پی ببرند، اظهار کرد: »هویت انسان 
ایرانی و کرمانی و جیرفتی فرقی ندارد و 
برای این که آن را نشان بدهیم موزه های 

ما باید گویا باشند«.
کوچک  موزه  »برای  کرد:  بیان  وی 
نفیس  کاتالوگ  یک  مهرماه  تا  جیرفت 
داده  شرح  موزه  مواد  و  اشیا  و  تهیه 

می شود«.
کنارصندل  کاوش های  سرپرست 
کنار  در  موزه  این  دیگر  »اشکال  افزود: 
فلزی  اشیای  اشیاست.  گذاشتن  هم 
بسیار  آن  قدمت  که  سلجوقی  دوران 
متعلق  شی ء  کنار  در  است  شناخته شده 
به هزارۀ سوم قبل از میلاد قرار گرفته و 

این موارد باید اصلاح شود«.
موزه های  مدیرکل  میرزایی  از  وی 
میراث فرهنگی خواست تا دستور دهد که 

این اشتباهات اصلاح شود. 
از  دیگری  بخش  در  نیز  میرزایی 
موزه  رسالت  سخنانش گفت: »مهم ترین 
به عنوان یک موسسه آموزشی و پژوهشی 
انتقال دانش  و یک مجموعۀ غیرانتفاعی 
به مخاطبان و نسل امروز است و وظیفۀ 
بازنگری  تا ضمن  است  و همکارانم  بنده 
در مجتوا و معرفی اشیا و اموال فرهنگی 
لازم  نظر  دقت  محتوا  این  ماهیت  در 

صورت گیرد«.
استان ها  کل  مدیران  »از  افزود:  وی 
بازنگری  به  نسبت  تا  داریم  درخواست 
افراد  از  استفاده  و  موزه ها  محتوای 
یا  تاریخی  تحصیلات  یا  که  علاقه مند 
راهنمایان  به عنوان  دارند  باستان شناسی 

افتخاری اقدام کنند«.
وضعیت  که  این  به  اشاره  با  وی 
خواهیم  بررسی  را  جیرفت  موزه  فعلی 
موزه  احداث  و  »تکمیل  داد:  ادامه  کرد، 
از  یکی  به عنوان  جیرفت  منطقه ای 
پایگاه های مهم تاریخی و فرهنگی کشور 
نباید ما را از بهره برداری مطلوب از موزۀ 

موجود غافل سازد«. 

موزه ای که 16 سال ناتمام مانده است؛ 

موزه منطقه ای جیرفت افق روشنی ندارد!


